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J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült Kálló Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. szeptember 19-én 18,00 
órai kezdettel Kálló községben a polgármesteri hivatalban megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak: Ivanovics István polgármester, Czeba Katalin alpolgármester, Balla Jánosné, 
Balla Lászlóné, Benedek Péter István, Kapás Antalné, Koncz Lajosné – szám szerint a 7 tagú 
képviselő-testület összes tagja 
Koncz Anita körjegyző – meghívott 
 
A polgármester köszönti a   megjelenteket. Megállapítja a határozatképességet és megnyitja 
az ülést. Kijelöli Balla Jánosné és Kapás Antalné képviselőket a jegyzőkönyv hitelesítésére, 
melyet a képviselők egyhangúlag elfogadnak. 
 
Ivanovics István polgármester: Ismeretes a képviselő-testületi tagok előtt, hogy Baboss Buda 
képviselő lemondott a képviselői mandátumáról. A 2010. október 3-i önkormányzati 
választások jegyzőkönyve alapján a szavazatszám sorrendjében soron következő jelölt Balla 
Lászlóné, aki nyilatkozatában vállalta a képviselői mandátumot. 
Felkéri a Helyi Választási Bizottság elnökét Kiss László Gézát, hogy az eskü szövegét olvassa 
fel. 
Balla Lászlóné letette a képviselői esküt, a helyi választási bizottság elnökétől megkapta a 
megbízólevelet. 
A helyi választási bizottság elnöke és a képviselő-testületi tagok gratulálnak az új 
képviselőnek. 
(Az eskü letételéről szóló jegyzőkönyv csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: A meghívóban kiküldött napirendi pontokat javasolja 
elfogadni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 39/2012. (IX.19.) számú képviselő-testületi határozat 
 

A képviselő-testület a 2012. szeptember 19-i ülés napirendjét az alábbiak szerint 
fogadja el: 
1./ Tájékoztató az Önkormányzat költségvetésének 2012. I. félévi  
      teljesítéséről 

   Előterjesztő: polgármester 
 2./ Javaslat az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének a módosítására 
   Előterjesztő: polgármester 
 3./ Javaslat a szociális étkeztetés szakmai programjának az elfogadására 
   Előterjesztő: polgármester 
 
 4./ Kóbor kutyákkal kapcsolatos 
   Előterjesztő: polgárrmester 
 5./ Hulladéktároló edényzettel kapcsolatos 
   Előterjesztő: polgármester 
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 6./ Polgármester költségtérítésével kapcsolatos 
 7./ Egyebek 
 
 
NAPIRENDEK TÁRGYALÁS 
 
1./ napirendi pont 
Tájékoztató az Önkormányzat költségvetésének 2012. I. félévi teljesítéséről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Mindenki megkapta az írásos tájékoztatót, várja az ezzel 
kapcsolatos kérdéseket, hozzászólásokat. 
 
Balla Jánosné képviselő: Majdnem 58 % az iparűzési és 55,8 % a gépjárműadónál a teljesítés, 
elégedett vele. 
 
Koncz Anita körjegyző: Köszönhető ez a kintlévőségek behajtására tett intézkedéseknek és 
annak, hogy nem tervezték túl magukat. 
 
Balla Jánosné képviselő: Az önkormányzat fizeti a közkutakra a vízfogyasztást. Mi a helyzet 
a közkutakról permetezésre elhasznált víz díjával? 
Rendszeresen arra hivatkoznak a gazdálkodók, hogy a polgármester engedélyt adott rá, hogy 
vizet vegyenek. Reméli, hogy a Vízmű behajtja rajuk a vízdíjat. 
A múltkor eltörött az óvodánál a tűzcsap, mi a helyzet vele? 
 
Ivanovics István polgármester: A vízfogyasztást folyamatosan figyeli a Vízmű, minden kútnál 
tudják, hogy mennyi fogyott el. A permetezésre elhasznált vizet a gazdálkodók fizetik ki a 
Vízmű felé. 
Senki nem kapott engedélyt az önkormányzattól a vízvételezésre, ezeknek a gazdálkodóknak 
a Vízművel van szerződésük. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 

40/2012. (IX.19.) számú képviselő-testületi határozat 
 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV. törvény alapján a helyi önkormányzat 2012. évi gazdálkodásának első féléves 
helyzetéről szóló tájékoztatót az alábbiak szerint hagyja jóvá: 

 
1. A képviselő-testület  az önkormányzat 2012. évi költségvetési előirányzatainak az első 

féléves teljesítését az alábbiak szerint fogadja el: 
                                            
                                                                      ezer forintban 
Előirányzat 
megnevezése 

Eredeti  
előirányzat 

Módosított 
előirányzat 

2012. első féléves 
teljesítés 

Bevételek főösszege 240.185 267.836 130.881 
Kiadások főösszege 240.185 267.836 131.656 
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2. Az önkormányzat 2012. évi költségvetési bevételei 
- eredeti előirányzatait, 
- módosított előirányzatokat, 
- a féléves teljesítést, valamint 
- a teljesítés alakulását 

 
az 1. számú melléklet bevételi forrásonkénti bontásban tartalmazza. 
 
 

3. Az önkormányzat 2012. évi költségvetési kiadásai 
- eredeti előirányzatait, 
- módosított előirányzatokat, 
- a féléves teljesítést, valamint 
- a teljesítés alakulását 

 
a 2.  számú melléklet szakfeladat szerinti bontásban tartalmazza. 

 
 

2./ napirendi pont 
Javaslat az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének a módosítására 
(Előterjesztés és az elfogadott rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Vannak tételek, amelyeket eddig még nem vezettek át a 
költségvetésen, ilyen például az iskolatej. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Már kapják az iskolatejet és gyümölcsöt. 
 
Balla Jánosné képviselő: A bérkompenzáció miatt nem kerül még módosításra a költségvetés? 
 
Koncz Anita körjegyző: Az idei költségvetésben még nem, valószínűleg zárszámadás 
elfogadásakor került módosításra. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 15/2012. önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének a módosításáról. 
 
 
 
3./ napirendi pont 
Javaslat a szociális étkeztetés szakmai programjának az elfogadására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz Anita körjegyző: A Nógrád Megyei Kormányhivatal ellenőrizte a szociális étkeztetést, 
ahol mindent rendben találtak, de megállapították, hogy a szociális étkeztetés szakmai 
programját módosítani szükséges, mert már régi. Elkészült az új szakmai program, melyet 
jóvá kell hagyni a képviselő-testületnek. A beterjesztett változathoz képest annyi módosítás 
lenne, hogy a új ellátottjogi képviselője lesz a megyének, ezért ezt át kell benne vezetni. 
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Kéri a képviselő-testületi tagokat, hogy a szakmai programot hagyják jóvá, 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 41/2012. (IX.19.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testület a Szociális Étkeztetés Szakmai 
Programját jóváhagyja. 

 
4./ napirendi pont 
Kóbor kutyákkal kapcsolatos 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Sok éves probléma látszik megoldódni. Azt ígérték, hogy egy 
hónapon belül látványos eredménye lesz a munkájuknak. Sipos József ebrendész nagyon ért 
az emberek nyelvén. Már most látott pórázon kutyát, amit előtte soha. Még csak két napja 
működnek a községben, de már most látványos az eredmény. 
 
Balla Jánosné képviselő: Úgy gondolja, hogy jó üzletet kötött az önkormányzat a céggel. 
 
 
5./ napirendi pont  
Hulladéktároló edényzettel kapcsolatos 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Már többször beszélgettek arról, hogy hogyan biztosítsák a 
lakosok számára a hulladéktároláshoz az edényzetet. Azt mindenki tudja, hogy a Kvg. Zrt-vel 
2012. június 30-án megszűnt a közszolgáltatási szerződés, viszont a kukákat a lakosok azóta 
is használják. 
Több lehetőség nyílik ennek a problémának a megoldására. Megvásárolhatják a lakosok a 
kukákat. Ezzel kapcsolatban végzetek felmérést a községben, és kb. a lakosok 50 %-a úgy 
nyilatkozott, hogy megvenné az általa használat kukát. Úgy kell számolni, hogy amennyiben 
ezeket a kukákat  visszaviszi a cég, akkor új kukát jóval magasabb áron, legalább 12 ezer 
forintért lehet vásárolni. 
 
Másik lehetőség, hogy mivel az AVE-val az önkormányzatnak 2012. december 31-én lejár a 
szerződése, ezért közbeszerzési eljárást folytatnak le, a szemétszállítás végző szolgáltató 
kiválasztására. Ebben az esetben úgy írnák az ajánlatot az érintett önkormányzatok, hogy az új 
szolgáltató átvállalná a kukákat. 
Amennyiben nem kerül aláírásra a Kvg. Zrt. átal megküldött megállapodás, akkor bérleti díjat 
kell fizetni az önkormányzatnak 2012. október 1-től 2012. december 31-ig terjedő 
időtartamra. Ez azonban kb. 340.000.-Ft-ba kerülne az önkormányzatnak és három hónapra 
jelenten megoldást. 
Beszélt a Kvg. Zrt-vel képviselőjével, hogy úgy vegyék be a megállapodásban, hogy ne 
december 31-ig, hanem a közbeszerzési eljárás lefolytatásáig biztosítsák a kukákat. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Kérdés, hogy aki eddig nyilatkozott, hogy megvásárolja a 
kukát, tényleg megveszi-e. 
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Balla Jánosné képviselő: Döntsön úgy az önkormányzat, hogy amennyiben nem lesz 
lehetőség a közbeszerzési eljárás lefolytatására, akkor vásárolják  meg a kukákat. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 42/2012. ((IX.19.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete,  a Kvg. Zrt. által megküldött 
megállapodás-tervezetet elfogadja, feltéve, ha a szemétszállítást végző közszolgáltató 
kiválasztására közbeszerzési eljárás keretében kerül sor. 
 
Amennyiben közbeszerzési ajánlatot nem tesz közzé az önkormányzat, abban az 
esetben megvásárolják a kukákat maradványértéken. 
 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert  a megállapodás vagy az adás-
vételi szerződés aláírására. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: értelemszerűen 

 
 
 
6./ napirendi pont 
Polgármester költségtérítésével kapcsolatos 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Kérte a képviselő-testületi tagoktól a költségtérítés 
megemelését, mivel a jelenlegi összegből tud kijönni. Mikor megállapították először, akkor 
arról volt szó, hogy ha nem lesz elég a kiadásaira, akkor meg fogja emelni az összeget a 
testület. 
 
Balla Jánosné képviselő: Mennyi volt a költségtérítése eddig? 
 
Ivanovics István polgármester: 85.000.-Ft, az akkori illetményének 25 %-a, mivel emelkedett 
az illetménye, ezért kérné a költségtérítés emelését is. 
 
Ivanovics István polgármester távozik a teremből, a további tanácskozáson nem vesz részt. 
 
Balla Jánosné képviselő: 95.000.-Ft költségtérítést javasol megállapítani. 
 
Koncz Lajosné képviselő: A mostani illetményének a 25 %-a 96.250.-Ft, ezt javasolja 
megállapítani 2012. január 1-től visszamenőleg. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 



 7 

      43/2012. (IX.19.) számú képviselő-testületi határozat 
 
 A képviselő-testület – figyelembe véve a polgármesteri tisztség ellátásának 
 egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi 
 LXIV. törvény 18. §- ának rendelkezéseit – Ivanovics István polgármester részére 

megállapított költségáltalányt 2012. január 01-től kezdődően 96.250.-Ft/hó 
összegre emeli fel. 

  
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a költségáltalány 
összegét az önkormányzat házipénztárából felvegye. 
 
Felelős: körjegyző 
Határidő: azonnal 

 
7./ Egyebek 
Óvodai és iskola térítési díjakkal kapcsolatos 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Mát többször szóba került, hogy annak a néhány gyermeknek, 
akiknek fizetni kell az óvodában és az iskolában az étkeztetésért támogatást nyújtson az 
önkormányzat, de eddig még nem tértek rá konkrétan. Az iskolában 3 gyermek után fizetnek 
térítési díjat,, az óvodában 7 gyermek után 100 %-os, 8 gyermek után 50 %-os térítési díjat 
fizetnek. Kiszámolta, amennyiben minden gyermek térítési díját 50 %-ban támogatná az 
önkormányzat, akkor ez éves szinten kb. 352.000.-Ft-ba kerülne. 
 
Ivanovics István polgármester: Igen beszéltek már erről a témáról, de úgy emlékszik, hogy 25 
%-os támogatásról volt szó. 
 
Balla Jánosné képviselő: Tudja, hogy nehéz helyzetben vannak az önkormányzatok, de ez 
összeg szerinte nem olyan nagy érvágás a költségvetésben. 
 
Ivanovics István polgármester: Nem tudja senki, hogy mi lesz jövőre, óvatosnak kell lenni a 
döntésekkel. Egyetért azzal, hogy támogassák ezeket a gyermekeket, de ő 25 %-os támogatást 
javasol megállapítani. 
 
Balla Jánosné képviselő: 50 %-ban javasolja megállapítani a támogatást. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 44/2012. (IX.19.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Kállói II. 
Rákóczi Ferenc Általános Iskola kállói tagintézményeibe, valamint a  Napraforgó 
Óvoda Kálló kállói tagintézményébe járó, - normatív kedvezményben nem részesülő  -
gyermekek számára a fizetendő étkezési térítési díjhoz  támogatást nyújt az alábbiak 
szerint: 
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 - 100 %-os térítési díjat fizető személyeknek a támogatás mértéke a  fizetendő díj 50  
     %-a, 
-  50 %-os térítési díjat fizető személyeknek a támogatás mértéke a  fizetendő díj 50  
    %-a, vagyis a teljes összegű térítési díj 25 %-a. 
 
A képviselő-testület a támogatást 2012. október 1-től  2013. augusztus 31.  közötti 
időszakra biztosítja. 
 
Határidő: 2012. október 01. 
Felelős: polgármester, óvodavezető 
 

Bankváltással kapcsolatos 
 
Balla Jánosné képviselő: Mi történt a bankváltással kapcsolatosan? 
 
Ivanovics István polgármester: Nem történt semmi előrelépés. 
 
Balla Jánosné képviselő: Meg kellene tenni a szükséges lépéseket, mert mindjárt itt az év 
vége. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Úgy tudja, hogy már adtak meg kondíciókat. 
 
Ivanovics István polgármester: Megálltak egy ponton. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Először betéti számla nyitására kerülhetne sor, és folyamatosan 
történhetne a bankváltás. 
 
Ivanovics István polgármester: Ő is lépcsőzetesen gondolta a váltást. Kifizetések, nyert 
pályázatok folyamatban vannak. 
 
 
Több napirend nem volt, a polgármester megköszönte a megjelenést és a testületi ülést 
bezárta. 
 
 
                                                              Kmf. 
 
 
 
 
                            Ivanovics István                                        Koncz Anita 
                              polgármester                                               körjegyző 
 
 
 
 
                                  Balla Jánosné                     Kapás Antalné 
                                            jegyzőkönyv-hitelesítők 


